
ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETE
                8477 APÁCATORNA                                         

Szám: 125-47/2013.

J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Apácatorna  Község Önkormányzata  Képviselő-testületének 2013. december16-án 
(hétfőn ) 18,00 órai kezdettel megtartott  nyilvános üléséről.

Az ülés helye: Művelődési Ház
Apácatorna Kossuth u. 82.

Jelen vannak: Kovács Béla polgármester
Tóth Gábor
Molnár Zoltánné
Talabérné Tóth Viktória képviselők

Távolmaradását bejelentette:
Horváth Péter képviselő

Tanácskozási joggal jelen van:
Szarka Gyula jegyző
Gaál Tiborné jegyzőkönyvvezető

Lakosság részéről: 13 fő érdeklődő állampolgár
A  Devecseri Rendőrőrs részéről: Nagy Barbara őrmester, körzeti megbízott.

Kovács Béla polgármester köszönti a képviselő-testületi ülésen megjelenteket. 

Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a megválasztott 5 képviselőből 4 képviselő 
jelen van.

Az ülést megnyitja.

Ezt követően javaslatot tesz az ülés napirendi pontjaira, melyet a képviselők 4 igen szavazat-
tal – egyhangúlag – az alábbiak szerint fogadtak el:

N A P I R E N D
T á r g y : Előadó:



1./ 2013. évi közmeghallgatás megtartása Kovács Béla
polgármester

2./ A szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló Kovács Béla
     3/2011. (IV.1.) önkormányzati rendelet  módosítása polgármester

Vegyes ügyek

N A P I R E N D  T Á R G Y A L Á S A

1. napirendi pont:
2013. évi közmeghallgatás megtartása

Előadó: Kovács Béla polgármester

Kovács Béla polgármester:  Javasolja, hogy a közmeghallgatás keretében hallgassanak meg 
tájékoztatót a település közbiztonsági helyzetéről Nagy Barbara körzeti megbízottól, valamint 
adjanak tájékoztatást a lakossági környezet állapotáról. Ezt követően lesz lehetőség a lakosság 
részéről a közérdekű észrevételek, javaslatok felvetésére.

Nagy Barbara körzeti megbízott: Röviden szeretné elmondani, hogy a településen 2012 év-
ben 2 bűncselekmény történt. 1 betöréses lopás, 1 postaládalopás. 2013. évben 3 bűncselek-
mény történt: 1 zaklatás, 2 betöréses lopás.  Télen megszaporodnak a falopások.  A település 
alapvetően bűnügyileg nem fertőzött, a közbiztonság helyzete jónak mondható. Idén tartottak 
közbiztonsági fórumot, ahol felhívták a lakosság figyelmét a veszélyforrásokra. Ez évtől vál-
tozott a rendőrséghez történő bejelentések rendszere. Veszprémbe helyeződött át a diszpécser 
központ. Azt kéri a lakosoktól figyeljenek a téli időben az utcán lévőkre.

Szili József lakos: Már korábban is jelezte, hogy a település külterületi részén illegális sze-
métlerakás történik. Azóta  újabb kupaccal gyarapodott a halom. Szeretné megkérdezni, tör-
tént-e ez ügyben valami?

Nagy Barbara körzeti megbízott: Az illegális szemételhelyezéssel kapcsolatban nagyon ne-
héz eljárni. Gyakorlatilag csak tettenérés esetén vonható valaki felelősségre. A maguk részé-
ről jelenlétükkel igyekeznek elejét venni a szemétlerakásnak.

A település közbiztonsági helyzetéről szóló tájékoztatóhoz több észrevétel, hozzászólás nem 
hangzott el.

Kovács Béla polgármester: Megköszöni a körzeti megbízottnak a rövid beszámolót. 

(Nagy Barbara körzeti megbízott az üléstermet elhagyja.)
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Kovács Béla polgármester: A lakossági környezet állapotáról szóló tájékozatót a képviselők 
előzetesen megkapták. Felolvassa a tájékoztatót. (A tájékoztató a jegyzőkönyv mellékletét ké-
pezi.) 

Megkérdezi a megjelent lakosokat, van-e ezzel kapcsolatban hozzászólás.

Ezzel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem volt.

Kovács Béla polgármester szavazásra teszi fel, ki ért egyet a lakossági környezet állapotáról 
szóló tájékoztató elfogadásával.

Apácatorna Község Önkormányzatának Képviselő-testülete   4 
igen szavazattal  – egyhangúlag -  az alábbi határozatot hozta:

46/2013. (XII.16.) határozat

Apácatorna község Önkormányzatának Képviselő-testülete 
a  lakossági  környezet  állapotáról  szóló  tájékoztatót  elfo-
gadja.
A tájékoztató a település internetes honlapján közzétételre 
kerül.

Kovács Béla polgármester: Közérdekű javaslatokat, észrevételeket vár a megjelent lakosok-
tól a testület felé.

Molnár Imre lakos: Megkérdezi, miért nem kapnak karácsonyi csomagot? Miért nem oszta-
nak tűzifát a településen? A környéken több településen is kapnak a rászorulók fát.

Kovács Béla polgármester: Elmondja, hogy a testület úgy döntött, hogy nem kíván a szociá-
lis tűzifa juttatással kapcsolatos  programban részt venni. Egyrészt az önkormányzatnak is 
pénzébe került volna, másrészt nem jelentett volna hatékony segítséget.
Tájékoztatásul elmondja, hogy idén is lesz karácsonyi műsor a település minden lakója szá-
mára. Idén inkább több programot szerveztek, mert ez inkább összehozza a település lakóit, 
színt visz a település életébe.

Répa Ferenc lakos: Kéri, hogy jelezzék az EON felé, hogy a szomszédos ingatlan előtt nem 
működik a közvilágítás.

Kovács Béla polgármester: Be fogják jelenteni a hibát.

Ládonyi László lakos: Már két éve használják a házi szennyvíztisztítókat. Az elvvel egyetért 
és jól is működne, ha minden úgy készült volna, ahogy kell. A lakosságot megfelelően kellene 
tájékoztatni a rendszer működéséről, hogy mindenki tudja a maga részéről, hogy mit kell ten-
nie. Szerinte kivitelezési hibák is történtek, úgy gondolja a lakosság részére is kellene valami-
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lyen megvalósulási rajz, hogy később tudják, hogy mi hol van a földben. Szívesen meghall-
gatná a tervező urakat.

Kovács Béla polgármester: Abban egyetért, hogy az elv jó, mivel ez a legolcsóbb szennyvíz-
kezelési eljárás. Bízik abban, hogy a 3 éves garanciaidő alatt a működés valamennyi problé-
máját sikerül megoldani. Elmondja, hogy mindenki kapott egy kétoldalas tájékoztatást a leg-
szükségesebb lakossági tudnivalókról. A megvalósulásról készültek rajzok, azok a birtokuk-
ban vannak. A baktériumokkal kapcsolatban elmondja, hogy nem véletlen, hogy ezt az önkor-
mányzat biztosítja, mert csak így van garancia egyrészt arra, hogy a baktériumok biztosan be-
lekerüljenek a rendszerbe, másrészt azok a baktériumok kerüljenek bele, amelyek a biológiai 
folyamat működéséhez szükségesek.

Lovász János lakos: Nem értette pontosan mit mondott neki a polgármester úr a faszedéssel 
kapcsolatban.

Kovács Béla polgármester: Ő azt mondta, menjen ki a Lovász úr az erdőbe, szedje meg a fát 
és majd az önkormányzat segít a fa megvásárlásában. Ők segíteni akartak a faszedés lehetősé-
gének biztosításával, de a hajlandósággal lehet probléma.

Szili József lakos: Az Ékes képviselő úr ígéretet tett, hogy segít a kamerás pályázat nyertessé-
ge érdekében, megkérdezi, hogy segített-e?

Kovács Béla polgármester: A pályázat sajnos nem nyert.

Szili József lakos: Jó lenne, ha lehetne még a temető felé, illetve a 8-as út felé közvilágítási 
lámpákat elhelyezni.

Kovács Béla polgármester: Ez régi téma, de olyan pénzbe kerül, amit sem régebben, sem 
most nem tudott az önkormányzat kigazdálkodni.

Szili József lakos: Szeretné elismerni, hogy az idén az önkormányzat tényleg sok rendez-
vényt szervezett.

Ládonyi László lakos: Szeretné megköszönni a családgondozó lelkiismeretes munkáját, tel-
jesen meg van elégedve a házi segítségnyújtással.

Kovács Béla polgármester: Örül, hogy megtalálták azokat az embereket, akiknek a munkájá-
val meg vannak elégedve. A szolgáltatást a jövőben is szeretnék fenntartani, bővíteni.

Ládonyi László lakos:  A nyári  szezonban egyes  ingatlanok előtt  kívánnivalót  hagy maga 
után a zöldterület gondozása. Lehetne-e arról szó, hogy pénzért lekaszáltatja az önkormány-
zat?

Kovács Béla polgármester: Már előfordult, hogy az önkormányzat lekaszáltatta, de ez nem 
mindenkinek tetszett. Ez ülésen is szóba került. A jövőre nézve még nem tudni, hogy rendel-
kezésre fog-e állni munkaerő. Ahol nincs tulajdonos, ott az önkormányzat eddig is kaszálta-
tott.
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Kovács Attila lakos: Ki kaphat segélyeket a faluban?

Kovács Béla polgármester: Erre helyi rendelet van, abban vannak a szabályok. 

Több kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Kovács Béla polgármester megköszönte a jelenlévőknek a megjelenést. 

2. napirendi pont:
A szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 3/2011. (IV.1.) önkormányzati ren-
delet módosítása

Előadó: Kovács Béla polgármester

Kovács Béla polgármester Megállapítja, hogy a napirenddel kapcsolatos előterjesztést a kép-
viselők előzetesen megkapták. Megkérdezi, kinek van ezzel kapcsolatban kérdése, hozzászó-
lása

Szarka Gyula jegyző: Elmondja, hogy 2014. január 1-jétől az átmeneti segély, a temetési se-
gély és a rendkívüli gyermekvédelmi támogatás önálló ellátási formaként megszűnik és  ön-
kormányzati segéllyé olvad össze. Ezért kell a jelenleg hatályban lévő önkormányzati rendele-
tet is módosítani.  Döntést kellene  hozni  még abban a kérdésben, hogy a temetési költségek-
hez történő hozzájárulásként megállapított önkormányzati segély összege mekkora legyen. A 
jelenleg kialakult gyakorlat szerint ez  az öregségi nyugdíj mindenkori legkisebb összegének 
110 %-a.  Javasolja, hogy az új szabályozásnak eleget téve ennek mértékét a helyben szokásos 
legolcsóbb temetés költségének 30 %-ában határozzák meg. Amennyiben a helyben szokásos 
legolcsóbb temetés összegét 100 e Ft-ban fogják meghatározni, akkor ezen a címen ugyan-
olyan mértékű támogatás adható mint eddig.

A javaslattal a képviselők egyetértettek.

Más kérdés, hozzászólás a napirenddel kapcsolatban nem hangzott el.

Kovács Béla polgármester szavazásra teszi fel, ki ért egyet a szociális igazgatásról és szociá-
lis  ellátásokról  szóló  3/2011.  (IV.1.)  önkormányzati  rendelet  módosításáról  szóló  rendelet 
megalkotásával.

Apácatorna Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 
4 igen szavazattal – egyhangúlag, minősített többséggel  – 
az alábbi rendeletet alkotta:

Apácatorna Község Önkormányzat Képviselő-testületé-
nek 9/2013. (XII.17.) önkormányzati rendelete a szociális 
igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 3/2011. (IV. 1.) 
önkormányzati rendelet módosításáról
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A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.

Vegyes ügyek

• Kovács Gyöngyi Apácatorna Kossuth u. 10. sz. alatti lakos kérelme

Kovács Béla polgármester:  Felolvassa Kovács Gyöngyi apácatornai lakos kérelmét, mely-
ben  gyermeke falubusszal történő óvodába történő szállítását kéri.
Úgy gondolja, hogy a képviselő-testület az óvodások szállításával kapcsolatban korábbi ülé-
sén már döntött arról, hogy minimum 3 gyermek esetén csak napi egyszeri szállítást - a dél-
utáni hazaszállítást -  biztosítják a falugondnoki gépjárművel.

Kérte a véleményeket.

Talabérné Tóth Viktória képviselő: Szerinte el tudna menni ugyanúgy reggel a menetrend-
szerinti járattal a többi óvodással együtt Kovács Gyöngyi kisfia is. Nem javasolja a reggeli 
utaztatást.

A képviselők ezzel egyetértettek.

Kovács Béla polgármester: Megkéri a jegyző urat, hogy a képviselő-testület ezen álláspont-
járól tájékoztassa Kovács Gyöngyi apácatornai lakost.

B e j e l e n t é s e k ,  t á j é k o z t a t á s o k :

Kovács Béla polgármester: 

• Tájékoztatja a képviselőket arról, hogy Lovász János és Kovács Gyöngyi is adott be 
tűzifa  igénylésre  vonatkozó segélykérelmet.  Lovász János kérelmével  kapcsolatban 
már a közmeghallgatáson is szóba került, hogy ő a faszedési lehetőséget megszervezte, 
sajnálja, hogy Lovász úr nem élt ezzel a lehetőséggel. Mindkét kérelmezőt értesíteni 
fogja, hogy kérelmükhöz csatolják a szükséges dokumentumokat, jövedelemigazoláso-
kat, ezek megléte után fog kérelmükről dönteni.

• Tájékoztatja a képviselőket, hogy még az ősz folyamán dr. Kovács Zoltán kormány-
megbízott, országgyűlési képviselőhöz fordult az ügyben, hogy segítse azon jogsza-
bály módosításra vonatkozó javaslatot, amely lehetővé tenné a talajterhelési díj kiveté-
sét azon esetben is, amikor nem a hagyományos módon épül ki a csatornahálózat, mint 
például  Apácatornán.  Felolvassa  Dr.  Kovács  Zoltán  kormánymegbízott  úr  levelét, 
melyben arról tájékoztatta, hogy az önkormányzat  talajterhelési díj rendelet módosítá-
sa iránti kérelmét az illetékesek nem támogatták, azt nem terjesztik az országgyűlés 
elé.
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• A közfoglalkoztatással kapcsolatban elmondja, hogy 1 főt, Arthoffer Gábort fogja al-
kalmazni, valamint további egy évre meghosszabbította Ravaszné Kovács Mónika há-
zi gondozó munkaszerződését. A jelenlegi Start munkások – 6 fő – januártól a Tüske-
vári Önkormányzatnál fognak dolgozni.

• A karácsonyi ünnepségre december 22-én vasárnap 15 órakor kerül sor. Kéri minden 
képviselőtársa segítségét a rendezvény lebonyolításában.

Egyéb kérdés, észrevétel nem volt, Kovács Béla polgármester megköszönte a képviselőknek 
a megjelenést és az ülést 20,45 órakor bezárta.

Kmft.

Kovács Béla Szarka Gyula
polgármester jegyző
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